
Some / Any 

Some používáme v kladné větě: 

1) u nepočitatelných podstatných jmen 

2) u počitatelných podstatných jmen v množném čísle 

e.g. I’ve got some books. 
 I’ve got some money. 

 
Any používáme u nepočitatelných podstatných 

jmen a u počitatelných podstatných jmen 

v množném čísle: 

1) v záporné větě:  

e.g. I haven’t got any books. 

 I haven’t got any free time. 

2) v otázce: 

e.g. Have you got any books? 

 Have you got any free time? 

 

V jednotném čísle počitatelných podstatných jmen si ve 

všech typech vět (kladná věta, otázka, zápor) vystačíme 

s neurčitým členem a/an. 


